
Zbytečné a předražené komunitní centrum na místě pro střední 

školu na Barrandově?  

 

Vážená paní starostko, 

Barrandovu chybí střední škola, a nejen Barrandovu. Celá Praha trpí 

nedostatkem středních škol, jak gymnázií, tak odborných. A to 

zejména v Praze 5 a okolí. Zatímco jinde v republice stačilo z jednotné 

přijímací zkoušky 50 bodů, v Praze 5 nestačilo ani 80. Na klasických 

gymnáziích to byla hranice kolem 83 bodů a dostat se na 

smíchovskou střední průmyslovku bylo obtížnější, než se dostat na 

prestižní gymnázia. 

Dalším výrazným nedostatkem Barrandova je chybějící sportovní 

hala, což potvrdil průzkum spolku Za lepší Barrandov i zpracované 

studie. Kdo si chce na Barrandově pronajmout krytou sportovní 

plochu na volejbal či malý fotbal, má prostě smůlu. Kapacity 

tělocvičen při základních školách jsou beznadějně přeplněné a přes 

zimu už došlo k omezení i u organizovaných sportů pro děti. 

Proto jsme měli velkou radost, když se nám po mnohaletém úsilí 

podařilo získat do správy MČ Praha 5 pozemek přímo určený pro 

stavbu střední školy a přilehlého sportoviště. Nyní je třeba jednat s hl. 

m. Prahou o nové střední škole, připravovat stavbu sportovní haly a 

řešit mateřskou školu dle studie Triangl Barrandov. 

A co dělá současné aktivistické vedení Prahy 5? Na zájmy Barrandova 

zcela rezignovalo a místo toho prosazuje zcela zbytečnou stavbu 

komunitního centra. Proč zbytečnou? Protože minulé vedení 

vybudovalo Kulturní centrum Záhorského, které nabízí obdobný 

rozsah služeb, jako nyní navrhovaná zbytečná stavba za vyšší desítky 

milionů omezující stavbu střední školy. Právě objekt Záhorského 

přitom nabízí dětskou skupinu, sál pro pořádání akcí, kavárnu a další. 

To aktivistické vedení Prahy 5 neví? Nebo připravuje novou budovu 

na míru nějaké spřátelené neziskovce? Ono i dočasné využití zbylé 



plochy má řadu nedostatků. Drahé trampolíny nákladné na provoz 

jsou spíše doménou soukromých provozovatelů, pingpongové stoly 

jsme zase umisťovali do klidných vnitrobloků, než na větrnou pláň. 

Komunitní zahradu bych zase umístil do příjemnějšího a zelenějšího 

prostředí, než tam, kde v budoucích letech bude probíhat výstavba. 

Workoutové hřiště je též kousek a nevypadá přeplněně. 

Tak alespoň, že ty děti na základkách měli rozum a jejich návrh 

pumptracku se do návrhu dostal. Na další multifunkční hřiště pro 

míčové sporty si však budou muset jen nechat zdát, to se do projektu 

nedostalo. A ty jsou přitom hojně využívaná a současná kapacita je 

nedostatečná. 

Na mimořádném zastupitelstvu hl. m. Praha bylo dané místo 

jmenováno jako plánované pro střední školu a zaznělo, že přednost 

budou mít místa se zájmem a spoluprácí ze strany městské části. 

Vyzývám Vás proto, abyste upustili od záměru dalšího komunitního 

centra a jednali zodpovědně k danému území. Zahajte jednání s hl. m. 

Prahou o střední škole, řešte sportovní halu pro Barrandov a o 

dočasném využití neomezující tyto priority veďte otevřenou diskusi. 

Děkuji. 

Mgr. Zdeněk Doležal, zastupitel za ODS 

 


